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Írásbeli kérdés

„A pápai Gróf Eszterházy Kórház és Rendelőintézet reumatológiai ellátás nélkül marad, mi
lesz így a beteg emberekkel?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok
benyújtani Rácz Jenő miniszter úrhoz . Válaszát írásban kérem!

Tisztelt Miniszter úr!

„Mi történik kötelező területi ellátás hiányában a betegekkel?" címmel 2005. január
11 .-én írásbeli kérdéssel fordultam Önhöz a pápai Gróf Eszterháy Kórház és Rendelőintézet
reumatológiai ellátásában felmerült problémákkal kapcsolatosan . Sajnálatosan az Ön 2005 .
január 20-án keltezett válaszlevelében több pontatlanság is felfedezhető, és inkább kioktató
mint problémamegoldó, pedig ez lenne a cél

Ön azt írja, hogy „2004 évben pápáról a Gordiusz Kft. adott be többletkapacitási
pályázatot reumatológiai és mozgásszervi rehabilitációs járóbetelt óraszámbővítésre . . . A Kft .
a többletkapacitást azért kapta meg, mert Pápa térségében a reumatológiai járóbetelt
forgalom az országos átlagnál nagyobb volt és a kórház nem adott be pályázatot . " A valóság
viszont az, hogy a 2004 . évi többlet kapacitás pályázatokat 2003 . októberében, a
válaszlevélben idézett törvényi előírásoknak megfelelően a rendelőintézet elkészítette, és az
benyújtásra került az illetékes szervekhez . A területi népegészségügyi mutatókhoz a
korábbinál jobban igazodó ellátás érdekében, a beavatkozások minimális idejére vonatkozó
előírások betarthatósága érdekében a reumatológiai és fizioterápia vonatkozásában 50 plusz
óraszámot pályázott meg a kórház. Mindezek alapján elmondható, hogy a pályázat miniszter
úr válaszában foglaltak ellenére benyújtásra került, csak nem kapott támogatást .

A kórházi reumatológusi állás amiatt vált betöltetlenné, mivel a többletkapacitási
pályázat során kedvezményezett vállalkozás orvos tagja, ezen feladata ellátása érdekében
szüntette meg a közalkalmazotti jogviszonyát . Az egészségügy jelenlegi körülményei között, -
mint azt gyakorló orvos korából miniszter úr is bizonyára tudja - nem egyszerű kisvárosi
rendelőintézeti állást, gyors határidővel betölteni . A szakemberek véleménye szerint a
közfinanszírozott, de területi ellátási kötelezettséggel nem bíró szolgáltatása nem hordja
magában az egyenlő esélyű hozzáférés garanciáját, és nem szolgálja a területi kiegyenlítés
igényeit sem, mivel ismertek azok a technikák, amikkel a betegek szelekciója indirekt módon
megvalósítható .



Tisztelt Miniszter úr!

Arra való tekintettel, hogy válaszában sajnos nem találtam a probléma megoldására
utaló válaszokat, újból felteszem az előző írásbeli kérdésemben megfogalmazott kérdéseimet .
Kérem ezekre a fent említett részletek figyelembe vételével szíveskedjen válaszolni!

•

	

Lát-e esélyt arra, hogy a szakorvosnő az OEP-től területi ellátási kötelezettséget
kapjon?

• Van-e mód arra, hogy a rendszerben keletkezett átmeneti problémára gyorsan
megoldást találjunk, hogy egyetlen beteg ember se érintsen hátrányosan a kialakult
helyzet?
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